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Rakárik

Milí Medzibroďania blahoželám, 
práve sa vám dostalo do ruky decembro-
vé číslo Rakárika. Ako každý rok budú 
znova Vianoce. Starostlivé gazdiné čaká 
predvianočné upratovanie a pečenie vša-
kovakých nielen medzibrodských pochú-
ťok. Deti sa už tešia na kopu darčekov 
a rodičia majú hlavu v smútku, ako by 
svojim deťom urobili tú najväčšiu radosť. 
Ale prečo by rodičia mali dávať svojim 
deťom darčeky? Azda preto, aby mohli 
dať sebe aj svojmu okoliu najavo, že na to 
majú? Že majú na lepší, ale hlavne drah-
ší darček ako ich susedia? A prečo by ten 
drahší mal byť aj automaticky lepší?

V posledných rokoch si aj Medzibro-
ďania uvedomujú stratu atmosféry Via-
noc. A čo je vôbec „atmosféra Vianoc“? 
Je to stromček obvešaný ozdobami? Je 
to snehobiela prikrývka našej dedinky 
v údolí? Alebo sú to zimné radovánky?

Odkiaľ pochádzajú Vianoce? Možno 
sme na to už mnohí zabudli. Samozrejme, 
že nechcem nikoho nútiť na Vianoce ísť 
do kostola, aj keď ja osobne tam pôjdem. 
A na hore uvedené otázky si každý musí 
dať odpoveď predovšetkým sám.

Na koho môže byť každý rodič právom 
hrdý, ak nie na svoje dieťa. V tomto prí-
pade je nejaký darček určite na mieste. 
Aký? Deti práve na Vianoce, keď je celá 
rodina pokope, najviac ocenia čas, ktorý 
im venujeme. A deti, kto sa o vás po celý 
rok stará? Nezaslúžia si aj rodičia nejaké 
darčeky? Prečo si myslíte, že som v úvo-
de písal o upratovaní a pečení?

Darčeky, ktorými urobíme svojim 
blízkym najväčšiu radosť, budú darované 
z lásky. Tak aj bez nádherného stromčeka, 
bielej prikrývky, či prevísajúcich stolov 
môžme prežiť tieto Vianoce tú skutočnú 
vianočnú atmosféru, ktorú všetkým čita-
teľom Rakárika zo srdca želám. 

Ján Debnár

Pomaly sa blíži začiatok nového roka 
a je tu opäť čas na malé zastavenie a za-
myslenie nad tým odchádzajúcim.

Boli sme úspeš-
ní v celoslovenskej 
súťaži Dedina roka, 
o ktorej ste boli 
podrobne informo-
vaní na stránkach 
Rakárika. Titul, 
ktorý sme získali je 
veľkým úspechom, 
ale aj veľkým zá-
väzkom do ďalších 
dní. Zo 6 súťažných 
kategórií sme boli 
úspešní v troch, 
ocenenie sme získa-
li v kategórii Dedina 
ako pospolitosť. Pre 
mňa osobne je práve 
tento titul veľmi cenný, pretože je odra-
zom nášho spoločného úsilia.

V roku 2007 sme z vlastných finan-
čných prostriedkov zabezpečili výmenu 
okien na budove školy, ktorá stála skoro 
500 000 Sk. Ako každý rok, aj teraz sa 
pokračovalo v opravách a rekonštrukcii 
miestnych komunikácii. Bol položený 
nový asfaltový koberec na Novej ulici, 
bola doasfaltovaná časť ulice Pod hôrka-
mi (po vlaňajšej oprave kanalizácie). Na 
rekonštrukciu parku pred kultúrnym do-
mom sme získali 95 000 Sk z Programu 
obnovy dediny. Ukončili sme vybavova-
nie stavebného povolenia na rekonštrukciu 
kúpaliska, dokončuje sa geometrický plán 
na stavebné pozemky v lokalite Dúbrava, 
pred dokončením je aj projekt na tržnicu 

a autobusové zastávky na námestí. Mrzí 
ma, že zatiaľ nemáme stavebné povolenie 
na rekonštrukciu prameňa Vyvieranica. 
Máme vypracovaný projekt, ale zatiaľ 

sme nezískali po-
chopenie a súhlas 
majiteľa pozemku, 
ktorým je Zdru-
ženie urbariátu 
Brusno a bez tohto 
súhlasu je vybavo-
vanie povolenia na 
mŕtvom bode. Táto 
situácia má trápi 
o to viac, že ide 
skutočne o jedineč-
nú prírodnú lokali-
tu a mali by sme ju 

zachovať pre 
budúce gene-

rácie. Podobne 
je to aj s domom 

smútku. Aj keď 
sme uvažovali do-
konca o 3 miestach, 

kde by mohol stáť, nezískali sme 
súhlas majiteľov nehnuteľností. Verím, 
že napokon aj tieto záležitosti vyriešime 
k spokojnosti obyvateľov Medzibrodu.

Ani v tomto príhovore nemôžem 
obísť vzťah niektorých obyvateľov k ži-
votnému prostrediu a k obci, v ktorej žijú. 
Je to zase o znečisťovaní a o nakladaní 
s odpadom. V jednom odkaze v našej od-
kazovej schránke čítam, že „obec musí 
s týmto niečo robiť“. Ja sa však pýtam 
– kto je to obec? Ak myslíte, že starostka, 
poslanci obecného zastupiteľstva alebo 
zamestnanci, tak sa veľmi mýlite. Obec, 

Úspechy a očakávania

pokračovanie na str. 4

V tomto čísle nájdete:
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Prevzali sme ocenenie • Odpovede z odkazovej schránky •  
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Prišli sme Vám zaspievati • Najkrajšie Vianoce • Aj zelená je dobrá •  
Nástrahy vykurovacieho obdobia • Šport
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9. zasadnutie OZ – 02. 08. 2007

Zastupiteľstvo na zasadnutí sa zaoberalo:
• žiadosťami o prenájom obecného bytu – 
prítomnosť žiadateľov a ich osobné predne-
senie súčasnej bytovej situácie: - p. Oláhová, 
Dr. Sokola 4 – 8 osôb v dome; - p. Murga-
šová, Krížna 7 – 8 osôb v dome; • prejed-
naním žiadostí p. Dobrotovej a p. Kňažku; 
• výberom dodávateľa na výmenu podlaho-
vej gumy v materskej škole (ponuka firiem 
MRK – 35 446 Sk, POPAKO – 20 595 Sk); 
• informáciami Ing. Maslíka o prevádzke 
TKR. Ing. Maslík sa ospravedlnil, základné 
informácie podala p. starostka; • návrhom na 
úpravu rozpočtu obce.

Starostka obce informovala o: 
• žiadostiach na odkúpenie obecných pozem-
kov: - Ing. Igor Patráš – parcela 614/23 o vý-
mere 33 m2 (miesto, kde je umiestnené včels-
tvo); - Ing. Ondrej Samuelčík a Jana Oboňo-
vá – parcely č. 614/8 – 23 m2, 615/6 - 79 m2, 
614/8 – 2 m2, 615/6 – 89 m2 (spolu 185 m2); 
• zakúpení elektrickej rúry od p. Čumu na 
haruľovú šou za 300 Sk; • ponuke na predaj 
el. rúry a plynového šporáka od p. Smolovej; 
• sťažnosti p. Gregora na p. Sojaka, nakoľ-
ko tento chodí parkovať za svoj dom s trak-
torom LKT; • v súťaži o dedinu roka sme 
neoficiálne postúpili medzi 10 obcí na Slo-
vensku, v septembri bude ďalšie hodnotenie 
centrálnou komisiou, po dedine sa šíria reči, 
čo to stálo; • haruľová šou sa uskutoční dňa 
15. septembra; • p. Jaroslav Zeman sa sťa-
žoval na neznámeho občana, ktorý vytrhal 
kríky, ktoré on posadil; • odpovedi z Bansko-
bystrického samosprávneho kraja z 11. 07. 
2007 na ponuku obce – realizuje sa obhliadka 
priestorov; • situácii v odvoze smetí za 7 me-
siacov (kuka nádoby – 91 000 Sk, kontajnery 
– 54 000 Sk, uloženie odpadu – 103 000 Sk, 
výber známok - 186 000 Sk); • o výplate di-
vidend z vodárenskej spoločnosti vo výške 
184 000 Sk.

V diskusii odzneli príspevky: 
• p. Kabáč – nad požiarnou nádržou neboli 
ukončené práce na prehĺbení rigolu na od-
vod povrchovej vody; vnútorné priestory je 
potrebné upraviť a pokosiť; ak príde v rámci 
ROEPU Ing. Schenk, požiadal o informáciu 
o termíne, aby sa mohol jednania zúčastniť; • 
Ing. Hraško – bol vyhotovený projekt doprav-
ného značenia obecných komunikácií, navr-
hol, aby ho ešte poslanci posúdili; vzhľadom 
na stav prístrešku za bytovkou doporučil, aby 

bol tento zlikvidovaný; vyskytli sa problémy 
vo vzťahoch medzi zamestnancami (p. Huť-
ka, p. Csányi), navrhol, aby boli riešené 
prostredníctvom starostky obce; doporučil, 
aby v rámci prípravy Haruľovej šou sa piek-
la haruľa deň predtým, aby boli dostatočné 
zásoby; vzhľadom na pozitívnu prezentáciu 
spoločenských organizácií v rámci súťaže 
„Dedina roka“ navrhol, aby tieto postupne 
prezentovali svoju činnosť v Rakáriku; po-
ďakoval starostke obce za prípravu a vedenie 
prezentácie obce v rámci súťaže Dedina roka 
pred súťažnou komisiou; predložil prezentá-
ciu účasti poslancov na zasadnutiach OZ; • 
Ing. Ramaj – poďakoval pracovníčkam obce, 
členkám Jednoty dôchodcov i všetkým, čo sa 
akýmkoľvek spôsobom pričinili o dôstojnú 
reprezentáciu obce v rámci súťaže Dedina 
roka.

Zastupiteľstvo schválilo:
• výber firmy POPAKO B. Bystrica na re-
alizáciu výmeny podlahovej krytiny v ma-
terskej škole za sumu 20 595 Sk; • zvýšenie 
nájmu za obecný byt o 100 Sk/mesačne na 
výšku 1 600 Sk/mesačne (okrem energií); 
• úpravu rozpočtu obce podľa pripomienok 
poslancov; • prenájom obecného bytu na 
1 rok pre Ivetu Murgašovú, Krížna 7; • predaj 
obecných pozemkov na základe žiadostí na-
sledovne: - Ing. Igor Patráš – parcela 614/23 
o výmere 33 m2 (miesto, kde je umiestnené 
včelstvo) – za sumu 3 Sk/m2; - Ing. Ondrej 
Samuelčík a Jana Oboňová – parcely č. 614/8 
– 23 m2, 615/6 - 79 m2, 614/8 – 2 m2, 615/6 
– 89 m2 (spolu 185 m2) – za sumu 3 Sk/m2; 
• troch brigádnikov na mesiace júl – august 
za 40 Sk/hod; • ponuku na prenájom budovy 
bývalej materskej školy pre BBSK za úče-
lom dlhodobého prenájmu na účely zariade-
nia pre seniorov.

Zastupiteľstvo uložilo zodpovedným za-
mestnancom:
• v miestnom rozhlase a v časopise Rakárik 
uverejniť údaje o platbách za odpad; písom-
ne odpovedať p. Gregorovi o záležitostiach 
týkajúcich sa jeho sťažnosti; • písomne upo-
zorniť chatárov na povinnosť týkajúcu sa 
odpadu z chát; • zistiť informácie ohľadom 
monitorovania skládky odpadu; • zabezpečiť 
brigádu poslancov na deň 24. 8. od 14,00 hod 
na okolí požiarnej nádrže; • posúdiť projekt 
dopravného značenia obce; • osloviť p. Spus-
tu, či nemá záujem o ½ domu po p. Kajdovi; 
• prehodnotiť prideľovanie diskoték spolo-
čenským organizáciám.

10. zasadnutie OZ – 29. 09. 2007

Zastupiteľstvo na zasadnutí sa zaoberalo:
• vyhodnotením Haruľovej šou - na prípravu 
harule sa minulo 555 kg zemiakov, predávali 
sa klobásy, ryby, placky, langoše, koláče. Je 
potrebné dokúpiť stolové súpravy – 10 ks, 
stánky, riešiť pečenie harule. Boli pripomien-
ky na zapojenie sa i ostatných spoločenských 
organizácií (športovci, stolní tenisti, kulturis-
ti). Finančné podpory sponzorov – Ing. Pat-
ráš – 10 000 Sk, Dexia – 5 000 Sk a ďalší. 
Náklady na zabezpečenie cca 40 000 Sk; • 
informácie Ing. Maslíka o prevádzke TKR 

Starostka obce informovala o: 
• súťaži Dedinu roka, hodnotiaca komisia 
doporučila do celoslovenskej súťaže 10 obcí, 
medzi ktorými je aj naša obec; • uskutočnení 
3-dňovej pracovnej cesty na Moravu (starost-
ka, p. Bellušová); • na materskej a základnej 
škole sa ukončila výmena okien v hodnote 
479 000 Sk; • ukončení prác na úprave par-
ku pred kultúrnym domom; • za úpravu plota 
natiahnutím rašlového úpletu poďakovala 
p. Maříkovi a jeho synovi Jánovi, p. Jozefovi 
Haviarovi, Jozefovi Miklošovi, Ing. Hraš-
kovi a jeho synovi Matejovi; • brusniansky 
urbár nedal súhlas na stavebné povolenie ú-
pravy Vyvieranice; • pre poriadkovú komisiu 
– p. Sokol sa opíja a ohrozuje matku; • mo-
torkári na Bôroví chcú vystaviť tréningovú 
trať; • SAD Zvolen chce rozšíriť autobusové 
spoje, žiada pripomienky od obce; • urbár 
žiada príspevok od obce na úpravu cesty na 
Baňu; • kopírka je poruchová, návrh na kúpu 
novej; • dom smútku – majitelia okolitých 
pozemkov (p. Haviar, p. Voltemar) dali zatiaľ 
ústne súhlasné stanovisko; • p. Zeman podal 
na krajský pozemkový úrad sťažnosť, ktorá 
bola zamietnutá; • p. Ornth zabezpečí vypra-
covanie geometrického plánu IBV.

V diskusii odzneli príspevky: 
• Ing. Ramaj – požiarnu nádrž je potrebné 
vypustiť a vyčistiť; pokosenie jej okolia do-
končiť; návrh na kúpu traktorovej kosačky; • 
Ing. Svetlík – stav. komisia v nedeľu zabez-
pečí premeranie ulíc; štvrtok nie je vhodný 
deň na zasadnutie OZ; • p. Kabáč – jedna-
nie so zainteresovanými zložkami na opravu 
cesty na Baňu bude v utorok o 14,00 hod; • 
Ing. Hraško – doporučil, aby vedľa vstupu do 
budovy úradu bol vymenený žľab, cez ktorý 
preteká, aby v zime neboli problémy s poľa-
dovicou; v školskej záhrade nie je pokosená 
tráva, žiada, aby bola uskutočnená náprava; 

Obecné zastupiteľstvo v roku 2007



Rakárik �spravodaj

pri príprave haruľovej šou je potrebné niečo 
robiť s pečením harule, aby jej bol dostatok; 
opakovane navrhol riešiť túto záležitosť úp-
ravou kotolne základnej školy. Požiadal prí-
tomných, pokiaľ majú nejaké kontakty na 
projektantov, staviteľov pecí príp. iných, aby 
sa pokúsili informovať o možných úpravách 
tohto priestoru; navrhol, aby sa uskutočnilo 
čo najskôr stretnutie organizátorov a zhod-
notila sa príprava, priebeh a prijali návrhy 
na skvalitnenie organizácie podujatia; je po-
trebné riešiť v budúcnosti elektrické vedenie 
na námestí prekládkou do zeme – je potrebné 
presondovať na zainteresovaných miestach, 
či sa to dá (ešte pred prípadnou úpravou ná-
mestia).

Zastupiteľstvo schválilo:
• úpravy v programoch TKR podľa pripo-
mienok poslancov prostredníctvom správcu 
TKR Ing. Maslíka; • Ing. Maslík dodá po-
nuku na realizáciu vysielania obecného roz-
hlasu cez TKR; • pracovnú cestu na Moravu 
pre starostku obce a p. Bellušovú; • sumu 
15.000 Sk na opravu cesty na Baňu za pred-
pokladu odstránenia zamokania a združenia 
financií od všetkých zainteresovaných použí-
vateľov cesty; • nákup nového kopírovacieho 
stroja formou prenájmu na 36 mesiacov. 

Zastupiteľstvo uložilo zodpovedným za-
mestnancom:
• spracovať prezentáciu informácií o progra-
moch TKR v časopise Rakárik; • zabezpečiť 
písomné stanoviská susedov nového  domu 
smútku; • písomne upozorniť chatárov na 
povinnosť týkajúcu sa odpadu z chát; • zistiť 
informácie ohľadom monitorovania skládky 
odpadu; • zabezpečiť brigádu poslancov na 
deň 24. 8. od 14,00 hod. na okolí požiarnej 
nádrže; • posúdiť projekt dopravného znače-
nia obce; • osloviť p. Spustu, či nemá záujem 
o ½ domu po p. Kajdovi; • prehodnotiť pri-
deľovanie diskoték spoločenským organizá-
ciám.	

11. zasadnutie OZ – 09. 11. 2007

Zastupiteľstvo na zasadnutí sa zaoberalo:
• správami o výchovno-vzdelávacej činnos-
ti za rok 2006/2007 v MŠ – informoval Ing. 
Svetlík, za ZŠ – informoval p. Zázrivec; • 
žiadosťou p. Ondreja Holíka, ktorá sa mala 
prejednávať za jeho osobnej účasti. Táto sa 
neprejednávala z dôvodu jeho neúčasti; • in-
formácie o povinnostiach obcí v súvislosti 
s prevodom na menu EURO.

Starostka obce informovala o: 
• žiadosti ÚS SČK B. Bystrica z 30. 10. 2007 
o poskytnutie finančných prostriedkov na 

odmenu dobrovoľných darcov krvi; • BBSK 
zaslal odpoveď listom z 1. 10. 2007 týkajúci 
sa budovy bývalej materskej škôlky; • bola 
realizovaná previerka Obvodného úradu 
pre cestnú dopravu a komunikácie – zápis 
z 28. 09. 2007; • p. Trendafilov – zástupca 
lesného závodu Slovenská Ľupča sa vyjad-
ril v súvislosti s opravami cesty na Baňu, 
že vzhľadom na zasahovanie do ich kom-
petencií nebudú investovať do jej opravy; • 
p. Spusta má záujem o kúpu domu, kde býval 
p. Kajda – zašle cenovú ponuku; • obdržali 
sme ponuku na pracovnú zdravotnú službu 
z ČSA 20 B. Bystrica; • boli zaevidované tri 
žiadosti na upratovačky OcÚ; • Mgr. Knap-
cová, štatutárny zástupca fy. Potôčik Mošte-
nica – oslovila s ponukou na spoluprácu 
a poradenstvo v sociálnej ochrane detí; • Ing. 
Ornth - geodet, merania pre vypracovanie 
geometrického plánu IBV má hotové, porov-
náva ich na správe katastra; • Ing. Santoris 
spracováva projekt pre stavebné povolenie 
na tržnicu a autobusovú zastávku na námes-
tí; boli spracované dva projekty z Programu 
obnovy dediny – na námestie a v rámci mik-
roregiónu na odpadové vrecia; • spracovaná 
žiadosť na environmentálny fond – čistička, 
• kanalizácia (chýbajú projekty na ulice Bo-
rovčina, Sihote, Pri Ihrisku); • p. Jančiarová 
ul. Borovčina sa sťažovala na suseda p. Kišša 
– prešetrí stavebná komisia; • k 31. 12. 2007 
je potrebné realizovať inventarizáciu majet-
ku obce – budú stanovené inventarizačné ko-
misie; • stanovisku spolumajiteľov pozemku 
k domu smútku – Huťkovci - Marian, Eleo-
nóra, Eva – nesúhlasné stanovisko. 

V diskusii odzneli príspevky: 
• Ing. Ramaj – pripomienky na kosenie cin-
torína počas roka; ktorá pohrebná služba pô-
sobí v obci; v požiarnej nádrži znova preteká 
voda, či sa uskutoční kosenie traktorom; sála 
kultúrneho domu, jeho vnútrajšok a okolie 
– kto zabezpečuje jeho úpravu pri zapoži-
čiavaní; navrhol úpravu poplatkov za použi-
tie sály pri jubileách občanov – zníženie; • 
p. Zázrivec – pes P. Sojaka behá voľne po 
dedine; káblovka vypadáva; kosenie záhrady 
pri základnej škole; • p. Zeman – p. Margita 
Gregorová sa sťažovala na p. D. Oborčoka; 
• p. Sokolová – pes p. F. Gajdoša stále breše 
– najmä v noci – susedia sa sťažujú – akým 
spôsobom sa to riešilo; aká je pracovná ná-
plň údržbára; kto pracuje v knižnici miesto 
p. Bellušovej; • p. Kabáč – na kúpalisko sa 
vyváža rôzny odpad; je potrebné požiadať 
o pokosenie okolia kúpaliska traktorom; 
kedy sa bude prejednávať projekt dopravné-
ho značenia obce; • Ing. Hraško – informoval 
sa, či sa uskutočnilo stretnutie organizátorov 
Haruľovej šou; doporučil, aby boli pozvaní 

Huťkovci na zasadnutie OZ; informovať sa 
u p. Gondu o možnostiach v zmysle zákona; 
v textovom informačnom kanáli (TIK) pravi-
delne odstraňovať neaktuálne informácie; sú 
spoplatňované inzeráty a oznamy na TIK?; 
pre informácie o prechode na EURO využiť 
aj TIK a zároveň verejné zhromaždenia ob-
čanov; - na záver diskusie prezentovali po-
slanci svoje návrhy do rozpočtu obce.

Zastupiteľstvo uložilo zodpovedným za-
mestnancom:
požiadať p. Gondu za stavebý úrad o stano-
visko v zmysle zákonných ustanovení, vzhľa-
dom na stanovisko spolumajiteľov pozemku; 
pozvať spolumajiteľov pozemku na zasadnu-
tie OZ; stavebná komisia prejedná informácie 
– p. Jančiarovej a p. Šlachtovej; prehodnotiť 
pracovné náplne údržbára a školníčok v MŠ 
a ZŠ; spracovať a zaslať spoločenským or-
ganizáciám týkajúcim sa ich činnosti za úče-
lom rozdelenia termínov na diskotéky; vyko-
nať obhliadku žľabu údržbárom a  navrhnúť 
odstránenie nedostatku; opätovne upozorniť 
p. Gajdoša na správanie sa jeho psa a dať na 
vedomie manželom Hrubým.

11. zasadnutie OZ – 09. 11. 2007

Zastupiteľstvo na zasadnutí sa zaoberalo:
• žiadosťou p. Ondreja Holíka, Borovčina 
32 prednesenú osobne; • návrhom rozpočtu 
obce na rok 2008; • návrhom VZN o dani 
z nehnuteľností; • návrhom VZN o opatrova-
teľskej službe; • žiadosti p. Šutákovej o od-
kúpenie pozemku parc. č. 174/2 (záhrada za 
domom).

Starostka obce informovala o: 
• návrhu vedúcej zariadenia školského stra-
vovania na zvýšenie pracovného úväzku 
p. Švajčiakovej na 8 hod.; • žiadosť riadi-
teľky ZŠ o presun finančných prostriedkov 
v rámci rozpočtovej kapitoly na nákup žalú-
zií a vnútorné nátery stien v zariadení škol-
ského klubu detí; • žiadosť o presun dotácie 
pre farský úrad na rok 2008; • návrh na zria-
denie inventarizačných komisií pre inventa-
rizáciu majetku obce; • dobrovoľný hasičský 
zbor dostane bezodplatným prevodom vyra-
dené požiarne auto T 148 CAS 32; • ponuku 
správcu farnosti na výmenu časti pozemkov 
(farská záhrada – záhrada zdravotného stre-
diska); • informácia o osobnej účasti na vy-
hodnotení súťaže Dedina roka v Liptovskej 
Tepličke. 

V diskusii odzneli príspevky: 
• p. Kabáč – nesvieti uličné osvetlenie pred 
pohostinstvom u Hrkov; žiadosť o kúpu 
vyradeného motorového vozidla pre obec;  
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• p. Huťka – pri obhliadke miestnych komunikácií boli zistené ne-
odborné zásahy občanov na ulici Niva do telesa komunikácie; 
• Ing. Svetlík – informácia o stave miestnych komunikácií, a návrh 
na obnovu ich povrchu; na ulici Borovčina je potrebné prečistiť rigol 
na odvod povrchovej vody pod bývalou váhou na družstve; • Ing. Ra-
maj – v sále KD sú poškodené stoly, dvere, je v zlom stave, je potreba 
preberania sály; poľovníci majú záujem o kotolňu ZŠ (bez písomné-
ho vyjadrenia); • p. Zeman – diskotéky navštevujú maloleté deti, je 
potrebné niečo s tým robiť.

Zastupiteľstvo schválilo:
• predaj obecného pozemku pre p. O. Holíka za predpokladu spra-
covania geometrického plánu a písomného súhlasného stanoviska 
suseda p. Dobríka; • VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku 
za komunálny odpad a drobný stavebný odpad č. 3/07 podľa pripo-
mienok poslancov; • VZN o opatrovateľskej službe č. 4/07; • popla-
tok za PDO vo výške 280 Sk/osoba/rok; • poplatok za použitie ma-
lotraktora 100 Sk/1 odvoz; poplatok za uloženie odpadu na skládke 
– 0,50 Sk/kg; • poplatky za použitie sály: - predajné akcie – 700 Sk, 
– svadby, oslavy občanov – 1 000 Sk, – diskotéky – 1 500 Sk; vy-
beranie zálohy za použitie sály na diskotéku – 3 000 Sk; - poplatok 
za použitie vestibulu – 200 Sk; • návrh výhľadového rozpočtu obce 
na roky 2008, 2009, 2010 podľa pripomienok poslancov; • presun fi-
nančných prostriedkov v rámci rozpočtovej kapitoly na nákup žalúzií 
a vnútorné nátery stien v zariadení školského klubu detí; • nákup vy-
radeného motorového vozidla pre obec; • zloženie inventarizačných 
komisií pre inventarizáciu majetku obce nasledovne: - Základná 
škola: Mgr. Sumráková, p. Pavúková, p. Zázrivec; - Materská škola: 
Mgr. Petríková, D. Huťková, Ing. Svetlík; - Kultúrny dom: p. Bellu-
šová, p. Huťková, p. Zeman; - Vyvieranica: p. Kabáč, p. Frgelc, Ing. 
Ramaj; - Hasičňa: p. Jankovičová, p. Huťka, Ing. Samuelčík; - OcÚ: 
Ing. Hraško, p. Ďurčíková, p. Ivaničová; - poznámka: v poradí prvý 
člen komisie je zároveň predsedom komisie; - posledné zasadnutie 
OZ v roku 2007 na deň 28. 12. 2007 o 16,00 hod.

Zastupiteľstvo uložilo zodpovedným zamestnancom:
• písomné stanovisko týkajúce sa predaja pozemku doručiť p. O. Ho-
líkovi; • požiadať o spracovanie cenových ponúk na: opravu strechy, 
zdravotného strediska, výmenu okien OcÚ, opravy sokla budovy ZŠ, 
úpravy okolia okien ZŠ po ich výmene; • zdôvodniť analýzou zvý-
šenie daní a poplatkov v Rakáriku a v TIKu; • prejednať s vedúcou 
zariadenia školského stravovania návrh rozpočtu a  normatív na po-
čet stravníkov; • vykonať inventarizáciu majetku obce členom inven-
tarizačných komisií; • stavebná komisia vykoná obhliadku pozemkov 
parc. 174/2.        Ing. Jozef Hraško

Návrh rozpočtu obce 
Medzibrod na rok 2008

PRÍJMY:
Príjmy zo štátu .................................................................... 6.750.000,-
Daň z pozemkov .................................................................... 173.000,-
Daň zo stavieb ........................................................................ 402.000,-
Daň z bytov, za psa .................................................................. 32.000,-
PDO známky .......................................................................... 394.000,-
Príjmy z vlastníctva, administratívne poplatky, poplatky za vodu,  
elektrinu, plyn, TKR, kukanádoby, cintorínske poplatky,  
za MŠ, školské družiny .......................................................... 898.000,-
Transfery v rámci verejnej správy (ZŠ, stavebný úrad,  
vzdelávacie poukazy) – príjmy zo štátu .............................. 1.482.000,-
Príjmy spolu: .............................................................10.131.000,-  Sk 

VÝDAJE:
Základná škola .................................................................... 1.406.000,-
Zariadenie pre záujmové vzdelávanie - školský klub detí ..... 170.000,-
Materská škola .................................................................... 1.544.000,-
Zariadenie školského stravovania .......................................... 720.000,-
Obec, stavebný úrad, VPP ................................................... 3.639.000,-
Dobrovoľný hasičský zbor ..................................................... 143.000,-
Zdravotníctvo ......................................................................... 101.000,-
Telovýchovná jednota ............................................................ 130.000,-
Odpady – kukanádoby, kontajnery ........................................ 535.000,- 
Vyvieranica, verejné osvetlenie ............................................. 210.000,-
Kultúrny dom, kino, divadlo, knižnica .................................. 341.000,-
Sociálna starostlivosť – opatrovateľka, dávky v hmotnej  
núdzi – príspevky deťom v hmot. núdzi ................................ 262.000,- 
TKR, cintorín ........................................................................... 47.000,-
Dotácie: Farský úrad, Jednota dôchodcov, Červený kríž,  
Zväz protifašistických bojovníkov ........................................... 63.000,-
Komunikácie – oprava a údržba ............................................ 330.000,- 
Spolufinancovanie projektov ................................................. 100.000,-  
Kapitálový rozpočet na školstvo ...........................................  390.000,-
Výdaje spolu: ..............................................................10.131.000,- Sk

Podrobný návrh rozpočtu na rok 2008 je k nahliadnutiu vo vývesnej 
skrinke na námestí obce a občania ho môžu pripomienkovať do 15 dní 
od vyvesenia.

to sú predovšetkým občania. Viackrát sme už 
aj na stránkach Rakárika vyzývali občanov, 
ak majú vedomosti o tom, kto vysýpa sme-
ti do potoka alebo na nedovolenú skládku, 
alebo inak ničí životné prostredie, aby túto 
skutočnosť nahlásili na obecný úrad. Len tak 
môžeme potrestať konkrétneho vinníka. Ale 
vo väčšine prípadov sa stane, že ľudia pove-
dia: „Viem, videl som, ale nepoviem, kto to 
bol, lebo chcem mať pokoj.“ Znova a znova 
vyhlasujeme, píšeme, že do zberného dvora 

patrí len veľký odpad, že papier, sklo a plas-
ty máme triediť a uskladňovať si ich doma, 
pretože raz za mesiac sa tieto odpady zbie-
rajú a všetok ostatný odpad patrí do KUKA 
nádoby. Napriek tomu pred bránou zberného 
dvora sú vždy pohodené odpadky, ktoré tam 
vôbec nepatria.

Som rada, že nám už funguje Obecný te-
levízny informačný kanál. Aj takto sa k Vám 
dostanú všetky aktuálne informácie. Informá-
cie sa v TIK-u spracúvajú ako text v počítači 
a potom sa prenášajú do vysielania, takže za-
tiaľ nie je možné tento kanál využiť na pre-
nos zo zasadnutí OZ, ani o vysielanie zázna-

mu (dotaz z odkazovej schránky). Ale určite 
budeme v budúcnosti uvažovať aj o priamom 
vysielaní.

Teší ma aktivita všetkých našich spolkov 
a organizácii, divadelných súborov, práca 
všetkých našich škôlkárov a školákov. Verím, 
že naša medzibrodská pospolitosť si udrží 
svoju životaschopnosť aj do budúcich rokov. 

Na záver želám Vám, vážení spoluob-
čania, krásne a spokojné vianočné sviatky 
v kruhu Vašich najbližších a do nového roku 
prajem veľa zdravia, spokojnosti a úspechov 
v pracovnom i osobnom živote.

Zdenka Huťková, starostka obce

Úspechy a očakávania		
dokončenie zo str. 1
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Tri otázky pre starostku
1. Kedy bude vybudovaný rigol na ulici 
Niva, ktorý bol jej obyvateľom už viac-
krát sľubovaný?

V tomto roku vykonala stavebná ko-
misia obhliadku miestnych komunikácií 
v obci, s cieľom navrhnúť obecnému za-
stupiteľstvu postupnosť opráv ciest. Na 
základe toho posúdia priority a vypracu-
jú časový harmonogram opráv miestnych 
komunikácií. Podľa tohto harmonogra-
mu zváži obecné zastupiteľstvo finančné 
možnosti obce a rozhodne o tom, ktoré 
cesty sa budú kedy rekonštruovať. 

2. Uskutočnia sa nejaké zmeny v zimnej 
údržbe miestnych komunikácií oproti 
predchádzajúcim rokom?

Ešte v uplynulom roku sme uzatvorili 
novú zmluvu s firmou Elmos Vanek, s.r.o. 
na pluhovanie ciest, keďže táto firma 

disponuje potrebnou technikou. V prípa-
de napadnutia menšieho množstva snehu 
máme k dispozícii aj náš obecný ma-
lotraktor, ktorý je vybavený aj násadou 
na pluhovanie ciest. No aj touto cestou 
by som však chcela upozorniť občanov, 
že sa nebudú pluhovať ulice, kde budú 
zaparkované autá, pretože každoročne 
máme veľké problémy prejsť s pluhom po 
týchto uliciach. V tomto roku plánujeme 
už aj ukladať pokuty majiteľom motoro-
vých vozidiel parkujúcich na miestnych 
komunikáciách, keďže už máme rozhod-
nutia o vlastníctve pozemkov pod cesta-
mi v obci.

3. V súčasnosti sme si mohli všimnúť 
nové televízne kanály na káblovej tele-
vízii. Budú tieto zaradené aj natrvalo? 
Ak áno, podľa čoho sa budú vyberať 

tie, ktoré v ponuke ostanú?
Programy, ktoré momentálne bežia 

v skúšobných prevádzkach, môžu ostať 
v ponuke programov aj do budúcnosti. 
Taktiež sa môže zmeniť aj počet progra-
mov základného alebo rozšíreného balí-
ka programov, no len na základe záujmu 
občanov. Preto bola na televíznom infor-
mačnom kanáli obce zverejnená výzva 
pre občanov, aby nám dali vedieť svoje 
názory na ponuku programov. Chceme 
vyhovieť požiadavkám obyvateľov a pre-
to stále očakávame ich ohlasy, ale zatiaľ 
je ich mimoriadne málo. Bez toho, aby 
sme poznali názory občanov, sa nám ťaž-
ko rozhoduje o ponuke programov, no ak 
sa obyvatelia neozvú, bude musieť roz-
hodnúť obecné zastupiteľstvo.

pýtala sa Sisa

spravodaj

Človek pre svoj život okrem iných základných potrieb potrebuje 
v mnohých situáciách aj to najdrahšie – krv.

V prípade rôznych neočakávaných životných situácií, či je to už 
havária, operácia, ale aj zákerná leukémia, potrebuje každý pomoc 
druhých ochotných ľudí, ktorí darujú svoju drahocennosť práve pre 
takéto účely. Je darcovstvo dôležité? Mnohí si kladieme túto otázku. 
Niekto nad tým ľahostajne kývne rukou, iní sa touto otázkou vôbec 
nezaoberajú. Našťastie sa ale nájdu správni ľudia, ktorí sa rozhodnú 
pre tento šľachetný čin.

Pozrime sa na také naše srdiečko. Je to pumpa, ktorá pracuje 
pokiaľ vládze. Ale nastane okamih, keď si táto pumpa vyžaduje 
opravu, treba ju rozhýbať, umožniť jej ďalej fungovať. A práve tu 
nastáva chvíľa, kedy by sme bez pomoci darcov nezmohli nič. Prá-
ve preto máme dobrý pocit z toho, že vieme niekomu pomôc ďalej 
kráčať životom. Určite tento pocit zažili aj naši darcovia, ktorí po-
mohli pri obnove srdiečka obyvateľkám našej obce.

A čo tí, ktorí to ignorujú? Vyhovárajú sa na zdravotníctvo, na 
jeho zlý prístup...?

Majú pravdu, ale zamyslime sa všetci. Veď keď by to povedal 
každý, nebola by v zásobe ani kvapka krvi. My predsa „nepomá-
hame zdravotníctvu“, ale pomáhame ľuďom, ktorí to potrebujú. 
Pozrime sa okolo seba, na svojich blízkych, susedov, kolegov, spo-
lužiakov.

Nastane situácia, ktorá vyžaduje potrebu pomoci. Určite by na-
stal v mnohých prípadoch koniec, nebyť tej nezaplatiteľnej červenej 
kvapky. Oplatí sa porozmýšľať? Určite áno! Je medzi nami veľa 
mladých zdravých ľudí, ktorí by sa popri svojich radovánkach moh-
li zaoberať aj touto myšlienkou. Čo vy na to? Skúste sa pridať k tej 
hŕstke darcov a presvedčíte sa, že dobrá vec sa oplatí. Dať život je 
krásne, ale ešte krajšie je ten život pomôcť zachrániť.

Každý rok v tomto predvianočnom čase pripravuje MS SČK pre 
darcov krvi posedenie, ktorým sa snaží poďakovať za ich šľachet-
né činy. Celý výbor v Medzibrode ďakuje aj za tých ľudí, ktorým 
darcovia pomohli ďalej žiť. Veríme, že v tejto dobrej veci vytrvajú 
a pokúsia sa získať na našu stranu aj ďalších svojich blízkych, ko-
legov a priateľov. Sú ako dobrí anjeli, ktorí pomôžu v núdzi, lebo 
darujú hodnotu, ktorá sa nedá zaplatiť. V roku 2007 darovali krv: 
Maroš Lacko, František Padúch ml., Ladislav Bráz, Jozef Zázrivec, 
Monika Petríková, Ing. Jozef Hraško, Miloš Urban, Henrieta Ur-
banová, Monika Petrová, Marta Sokolová, Jarolím Sokol, Ľubomír 
Huťka, Klementína Štricová, Slávka Lenčová, Mária Jančiarová, 
Vladimír Sáliš, Zuzana Šutáková, Ľuboš Cuper, Silvia Tešínska, 
Vladimír Hrk, Milan Prievalský.
Všetkým Vám srdečná vďaka.

Nataša Klimentová a Eva Jakubovie

Prečo sa stať darcom krvi?

Posedenie darcov krvi 23. 11. 2007
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1. Mohli by ste nás bližšie informovať o plánovanom rannom 
autobusovom spoji, o ktorom ste písali v minulom čísle Raká-
rika?
Nový cestovný poriadok je platný od 9. 12. 2007. Autobus do Ban-
skej Bystrice bude stáť pri železničnej stanici v Medzibrode s od-
chodom o 6.33 hod., pred obecným úradom – odchod 6.35 hod. Au-
tobus pokračuje až do Rooseweltovej nemocnice. Autobusový spoj 
s odchodom o 7.30 hod., ktorý chodí aj teraz, pôjde až do Tajova. 
Sú pridané ďalšie dva autobusové spoje s konečnou – Rooseweltova 
nemocnica, ktoré majú odchod z Medzibrodu o 10.55 a 13.55 hod. 
Na požiadanie cestujúcich sa menia aj spoje z Banskej Bystrice. 
Autobus s odchodom z BB z autobusového nádražia o 14.35 hod 
– to je spoj, ktorý chodil aj doteraz – pôjde cez Mýto. Druhý spoj, 
ktorý pôjde mimo Mýta bude mať odchod z autobusového nádražia 
o 15.15 hod. Ak budete mať požiadavky na zmenu, treba ich písom-
ne doručiť na OÚ.

2. Veľmi by sme sa potešili, keby ste začali nejako riešiť túlavé 
psy. Zo dňa na deň sa ich po uliciach túla viac a viac.
Majitelia túlavých psov boli písomne upozornení, ale ak sa situácia 
nezlepší do konca roka, prizveme si na pomoc firmu na odchyt tú-
lavých zvierat. 
 
3. Počúvame rôzne šumy o odchode detského lekára. Ak je to 
pravda – kam bude náš obvod potom zaradený, alebo nám bude 

pridelený iný lekár?
MUDr. Bojo 28. 11. 2007 prišiel oznámiť na obecný úrad, že od 
1. 12. nebude ordinovať. Oslovili sme MUDr. Zatlukalovú v Slo-
venskej Ľupči, ktorá nás informovala, že prebiehajú jednania s ob-
cou Brusno o prenájme priestorov na detskú ambulanciu (schváliť 
ambulanciu v obci mimo sídla lekára musí Banskobystrický samo-
správny kraj) a podľa predbežných informácií by ordinovala dvakrát 
do týždňa v Brusne a raz v Medzibrode, ale vždy len od 11.30 do 
13.00 hod. Vzhľadom k tomu, že sa to nevybaví do 1. decembra 
MUDr. Zatlukalová bude zatiaľ ordinovať len v ambulancii v Slo-
venskej Ľupči, ale na požiadanie rodičov prijme všetky deti, ktoré 
boli zaevidované u doktora Boja. Je preto potrebné, aby rodičia, kto-
rí majú záujem, prišli podpísať zmluvy o zdravotnej starostlivosti do 
Slovenskej Ľupče.

4. S vysielaním TIK-u som spokojná. Chcem vás však touto ces-
tou požiadať, či by sa tento kanál nedal využiť aj na prenos zo 
zasadnutí OZ. Nemusí ísť o priamy prenos, stačí aj záznam. Za 
vašu odpoveď ďakujem.
TIK je textový informačný kanál, teda správy sa musia najskôr na-
písať na počítači a potom posunúť do vysielania. Budeme v ňom 
uverejňovať fotografie, ale videozáznamy sa zatiaľ vysielať nedajú. 
Samozrejme, zasadnutia OZ sú verejné, takže na zasadnutie sa mô-
žete prísť pozrieť osobne.

Zdenka Huťková, starostka obce

Odpovede z odkazovej schránky

O súťaži Dedina roka 2007 sa už v našom spravodaji veľa popí-
salo. Konečne sme sa dočkali aj slávnostného vyhlásenia v Liptov-
skej Tepličke – víťaznej obci. 22. novembra Liptovská Teplička pri-
vítala starostov obcí, ktoré sa zúčastnili súťaže, krásnym slnečným 
počasím. Krásne drevenice sa krčili popri ceste. Okná na nových 
domoch boli vyzdobené výšivkami, ukážkami ľudových krojov. Po 
cestách chodili vozy ťahané statnými koňmi, ktoré ťažko pracujú 
v horách pri ťažbe dreva. Ozdobené boli zvončekami, ktorých hlas 
sa rozliehal do ďaleka.

Slávnostné vyhodnotenie sa uskutočnilo v rímskokatolíckom 
kostole, keďže len v kostole mohli usporiadatelia usadiť toľko hostí. 
Celé vyhodnotenie viedla manažérka celej súťaže Ing. arch. Anna 
Kršáková. Prítomným sa prihovorili hostia: štátny tajomník Minis-
terstva životného prostredia SR pán Jaroslav Jaduš, Michal Sýkora, 
predseda ZMOS-u a zároveň starosta susednej obce Štrba, Miroslav 
Ďuráči, predseda Spolku pre obnovu dediny a Stanislav Štofko, 
generálny riaditeľ Slovenskej agentúry životného prostredia. Ceny 
pomohla odovzdať, keďže ich bolo dosť veľa, aj podpredsedníčka 
ZMOS-u pani Viera Krakovská. V priebehu programu sa predstavili 
spevácky zbor zo ZŠ v Tepličke a speváčky z ľudového súboru Tep-
ličan, ktoré v pesničke predstavili drsnú prírodu, Tepličanov s otvo-
reným srdiečkom a pracovitými rukami. 

Po slávnostnom vyhlásení nás na námestíčku čakal ohňostroj 
a v sále kultúrneho domu slávnostné pohostenie, ktoré bolo spojené 
aj s ochutnávkou jedál a špecialít, ktoré priniesli zúčastnené dediny 
na svoju prezentáciu. Za povšimnutie stálo plnené pečené prasiatko, 
na ktoré sa dobre pozeralo, ale hlavne medzibrodská orechová a ma-
ková štrúdľa, ktorú napiekli pani kuchárky z našej školskej jedálne, 

za čo im patrí naša 
veľká vďaka. Takis-
to veľká vďaka patrí 
všetkým ochotným  
a zanieteným ľu-
ďom, aktívnym vo 
všetkých spolkoch, 
ktorí prispeli k zvi-
diteľňeniu našej 
obce a hoci ocene-
nie je len jedno, pat-
rí Vám všetkým.

-ada-

Prevzali sme ocenenie

Získané ocenenie Dedina ako pospolitosť
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Rakárik

noch, kde sa konala ŠARKANIÁDA šarkanov nielen z MŠ 
ale aj zo Základnej školy. A šarkany veru lietali dosť vysoko, 
z čoho boli spokojné predovšetkým deti. Veď je to naozaj 
únavné, šliapať do kopca a potom dole kopcom utekať, aby 
šarkany čo najvyššie vzlietli. Ale úsmev na tvári a spokoj-
nosť, že šarkan vyletel vyššie ako môjmu kamarátovi, to stálo 
za to. A čo my pani učiteľky? Priniesli sme si do škôlky una-
vené deti, ktoré ale zaspávali s úsmevom na tvárach. A určite 
snívali o budúcoročných šarkanoch, ktoré vyletia do výšav.

Šarkaniáda bola ďaleko za nami a my sme sa potešili, keď na-
padol prvý sneh – Martin na bielom koni nám ho doprial, a tak 
deti prichádzali do škôlky vyzbrojené čižmami, kombinézami, 
rukavicami a tešili sa zo stavania snehuliakov. Nemôžeme 

zabudnúť ani na riadne guľovačky, ktoré sme si užili aj my 
učiteľky. A z čoho mali ešte deti veľkú radosť? No z triafania 
snehovými guľami na cieľ a do diaľky, a musíme povedať, 
máme veru šikovné a športovo zdatné deti. A zimné radovánky 
si určite po riadnej nádielke snehu zase doprajeme.

Škôlkárske  okienko  malého Rakárika

Koľko lásky, nehy skrýva mojej starkej teplá dlaň.
Keď ma hladí s láskou na ňu pozerám.
Prstom sa dotknem vrásky, pohladím ju.
Pobozkám a tíško pošepkám: Starká rada ťa mám.

Aj takto zneli naše básne pre starých rodičov pri príležitosti 
Mesiaca úcty k starším. Deti sa snažili potešiť svoje sta-
ré mamy a starých otcov nielen pekným programom, ale 
aj chutnými nátierkami a šalátmi z ovocia a zeleniny, ktoré 
sami pripravili. Veľmi nás potešili aj šikovné mamičky, ktoré 
tiež prispeli svojimi receptami a zabezpečili suroviny, za čo 
im veľmi pekne ďakujeme. Sme radi, že všetkým sa program 
a páčil, a že chutili aj ovocné a zeleninové dobroty. 

Šarkan letí, šarkan letí,
za ním chlapci za ním deti!
A všetci sa hrnú von, 
vykrikujú robia zhon.

Veru tak, toľko šarkanov pokope len tak ľahko nevidieť. 
A predsa v Medzibrode to bolo možné dňa 29. 10. na Bub-

Padá sniežik, padá,
do našeho dvora.
Pod perinu bielu,
ukryla sa hora.

Padá sniežik, padá,
biely, mäkký sneh. 
Poďme chytro deti,
na najbližší breh.

Sneh nám už predpovedal, že sa blíži 
niečo krásne, na čo sa všetci, a to nielen 
deti, ale aj my dospelí celý rok tešíme – 
VIANOCE. A tak sme začali pripravovať 

pokračovanie na str. 8
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 V škole sme 19. a 20. 10. 2007 
vymaľovali všetky triedy spoločne 
s rodičmi našich detí. Rodičia nielen-
že sponzorsky z peňazí ZRPŠ prispe-
li na farby na maľovanie tried, ale si 
aj vysúkali rukávy a prišli pomôcť. 
Chcem sa aj touto estou ešte raz po-
ďakovať nasledovným ochotným 
ockom a maminkám, ktorí si uve-
domojú, že to, čo pomôžu v škole, 

pomôžu svojim deťom. Veľké ďakujem 
od všetkých detí a zamestnankýň školy patrí 

týmto rodičom: Cuper Ľuboš, Hudec Ľuboš, Ha-
viarová Veronika, Obuch Juraj, Parala Peter, Pohorelec Július, 
Pohorelcová Zuzka, Svetlík Pavol, Svetlíková Stanka, Grego-
rová Zuzka, Haviar Peter, Haviarová Janka, Meľo Ján, Petrí-
ková Monika, Piarová Anka, Vojtko Jozef, Vojtková Ľubka, To-
mengová Diana, Mikloš Vladimír, Majcherová Lucka, Rádlová 
Katka, Styková Janka, Vrábová Zuzka a Vráb Roman.

 Deň otvorených dverí v našej škole bol 24. 10. Počas ce-
lého vyučovania t.j. od 7,30 do 15,00 hod. sa mohol ktokoľvek, 
koho zaujímalo, ako sa u nás učí, hrá a zabáva, prísť pozrieť do 
všetkých tried a sledovať, ako sa deťom darí. Deťom sa celkom 
páčilo, keď sa na nich prišli pozrieť ich rodičia, prípadne starí 
rodičia. Aj pani učiteľky si tento rok pochvaľovali záujem ro-
dičov. Takéto niečo zopakujeme ešte v apríli, aby mohli rodičia 
porovnať, koľko sa toho deti v priebehu roka naučia. A to nie-
len vo vedomostiach, ale aj v správaní sa v škole. 

 Sviatok strašidiel – Halloween sme si aj my pripomenuli 
30. októbra. Vyučovanie prebiehalo v tento deň tak, ako po iné 
dni. Ibaže deti mali na tvárach strašidelné masky. Teda pani 
učiteľky učili Drakulov, upírov, ježibaby, Spidermanov... a iné 
potvorky. 

 Týždeň drogovej prevencie bol na našej škole od 12. 11. 
do 16. 11. Podľa jednotlivých ročníkov sa deti dozvedali 
o škodlivých účinkoch drog. Na hodinách čítania sme spolu 
s deťmi čítali z knihy „Nenič svoje múdre telo“. Hodiny vý-
tvarnej výchovy sme využili na výrobu plagátov o škodlivosti 
drog, fajčenia a alkoholu a deti si aj pozreli DVD film „Fajčenie 
– vraždiaci návyk“. Ako zavŕšenie boja proti drogám sme mali 

príloha

Čo nového  ZŠ  Medzibrod?

vianočný program a tešiť sa na príchod Mikuláša, ktorý prí-
de naše deti potešiť 6. 12. 2007 do sály Kultúrneho domu 

o 15,30 hod. Deti pripravovali rôzne ozdoby, darčeky na 
predaj do vianočnej tržnice, ktorá nám aj predchádzajúci rok 
priniesla nejaké korunky, za ktoré sme deťom kúpili hračky. 
A všetok tento predvianočný zhon sa nezaobišiel bez pečenia 
vianočných medovníčkov, ktoré potešili aj našich jubilantov, 
pre ktorých sme vystúpili s krátkym programom. 

Vianoce sú časom pokoja, radosti a rodinnej pohody a tak 
Vám milí čitatelia Rakárika a občania Medzibrodu prajeme 
za všetkých našich škôlkarov a zamestnancov MŠ, aby ste 
ich prežili v zdraví, šťastí, láske a spokojnosti.

Vinšujeme Vám Nový rok,
by ste mali šťastný krok.
Doma lásku, svornosť,
a všetkého hojnosť.

 Kolektív MŠ v Medzibrode

dokončenie zo str. 7
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v piatok „Športom proti drogám“. Detičky si perfektne zacvičili 
a dokázali si navodiť príjemnú náladu aj bez omamných látok. 
Možno sa zamýšľate nad tým, či nie je zbytočné takto zavčasu 
sa s deťmi učiť a rozprávať o drogách a či tomu vôbec rozume-
jú. Pravda je však taká, že štatistiky poukazujú, že mládež stále 
v nižšom veku siaha po drogách. Nevedia si predstaviť, aké 
hrozné účinky na ich vyvýjajúce sa telo majú drogy. Nepoučení 
rýchlo uveria sladkým klamstvám drogových dealerov. Najprv 
siahnu po cigarete, potom troška alkoholu, postupne ich začína 
zaujímať účinok marihuany a potom??? Rodičia sami nespoz-
návajú svoje deti. Ako im chradnú pred očami po telesnej aj 
psychickej stránke. Smutné ale je, že aj deti v našej škole už 
okúsili chuť alkoholu aj cigarety... tak sa pýtam prečo?

 Aj tento rok prebehla v našej škole súťaž v prednese slo-
venských ľudových povestí, ktorá má názov Šaliansky Maťko 
J. C. Hronského. Je to súťaž pre žiakov 3. – 5. ročníka. Najlep-
ší z našej školy sú: Marek Turňa, Kubko Štubniak a Lukáško 
Haviar.

 S krátkym kultúrnym programom pre jubilantov sme aj 
tento rok vystúpili v zasadačke kultúrneho domu. Deti obdaro-
vali jubilantov krátkym vinšom, spevom, básňami a divadiel-
kom 29. 11. 2007 v sále KD.

Milí Medzibroďania, na záver Vás chcem veľmi pekne po- 
prosiť v mene všetkých detí MŠ aj ZŠ o jednu možno pre Vás 

maličkosť, ale pre nás veľkú pomoc. Keby ste boli takí láskaví 
a starý papier, ktorý odovzdávate do separovaného zberu raz 
mesačne pred kuka nádoby, odložili pre naše deti. Niekedy na 
jar budúceho roku chceme urobiť spoločne s MŠ zber papiera. 
Z peňazí, ktoré dostaneme od zberných surovín chceme vybu-

dovať v areáli za školou detské oddychové centrum, kde by 
mali deti hojdačky, preliezačky, altánok... Nie je žiadna novin-
ka, že školstvo nemá dostatok finančných prostriedkov a vybu-
dovanie detského ihriska je niekoľko stotisícová záležitosť, na 
ktorú však z nášho rozpočtu nezostávajú peniažky. Ale svojpo-
mocne a s dobrou vôľou a chuťou do práce sa dá prekonať veľa 
prekážok, ktoré nám kladú do cesty nepostačujúce financie. Už 
ste ma o tom presvedčili na brigádach, že v Medzibrode do-
kážeme spraviť „dobrú muziku za málo peňazí“, tak aj teraz 
verím tomu, že v roku 2008 pribudne na našom dvore miesto, 
kde detičky budú prežívať krásne zážitky na bezpečných hoj-
dačkách a preliezačkách.

Mgr. Ivana Sumráková 

príloha

ZŠ Medzibrod a ZUŠ Brusno Vás srdečne pozývajú  
na besiedku

„My šťastné Vianoce prajeme Vám...“
v pondelok – 17. 12. 2007 o 16,00 hod. 

v sále kultúrneho domu.

Tešia sa na Vás deti a pani učiteľky zo 
ZŠ Medzibrod a ZUŠ Brusno.

Erika Štulrajterová, 3. roč.
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Vo vedení kroniky, končiac rokom 
1966 sa z ťažko vysvetliteľných príčin 
prestalo. Keďže štvorročné obdobie 
v živote obce je pomerne bohaté na 
udalosti a so spätnou platnosťou je ich 
rekonštrukcia značne obtiažna, dopl-
nením chýbajúcej časti kroniky a jej 
ďalším vedením bol v r. 1971 povere-
ný MNV Ing. Jozef Bacúr. Narodil sa 
21. 9. 1940 v Medzibrode. Po skončení 
všeobecno-vzdelávacej školy maturi-
tou v r. 1957 pokračoval v štúdiu na 
Vysokej škole lesníckej a drevárskej 
vo Zvolene. Pracoval u Štátnych lesov 
– lesný závod Banská Bystrica ako pre-
vádzkový inšpektor pre ťažbu dreva.

1935 – Rúbanie a cena 
dreva v štátnych horách 
– na pni tvrdé palivové 
drevo od 50 halierov do 
14 Kč dľa jakosti a triedy. 
Cena 1 m3 tvrdého dre-
va uloženého na sklade 
od 18 – 30 Kč. Mäkké 
miešané drevo na sklade 
14 – 24 Kč/m3. Narúbalo 
sa 202 m3, z toho predané 
na okolie 148 m3 a ostat-
né tu občanom.
1935 – Ceny obchodných 
a potravných článkov dľa 
obchodných kníh potrav-
ného družstva.
Liehoviny cena za liter: 
terkelica 30 Kč, borovič-
ka 30 Kč, originál boro-
vička 40 Kč, špiritus 80 % 38 Kč, rum 
40 % 22 Kč, víno 7 – 8 Kč, pivo 4 Kč. 
Iné tekutiny: ocot 2 Kč, benzín 2,90 Kč, 
petrolej 1,60 Kč, atrament 14 Kč. Potra-
viny kusové (cena za kus): citrón 50 hal, 
paštieka 1 Kč, Oetker – prášok do pečiva 
90 hal, vanilka (šťanglička) 1 Kč. Potra-
viny na váhu (cena za kg): mletý cukor 
6,40 Kč, kryštál 6 Kč, múka č. 4 2,60 Kč, 
pšeničný grís 3,20 Kč, jačmenná tlč 
1,50 Kč, krumplová múčka 5 Kč, krupi-
ca obyčajná 3,20 Kč, čokoláda obyčajná 
14 Kč, figy 8 Kč, svätojánsky chlieb 6 Kč, 
med 14 Kč, slivkový lekvár 7 Kč, orechy 
lúpané 7 Kč, orechy americké 10 Kč, 
orechy lieskové 17 Kč, čaj 100 Kč, káva 
32 Kč, cibuľa 2 Kč, naranče veľké 8 Kč, 
naranče malé 6 Kč, slanina 12 Kč, salá-
ma 40 Kč, šmalec bravčový 7 Kč.
1935 – Po predbežnom ohlásení a po-

volení agitátori soc.-dem. strany chceli 
rečniť k získaniu občanov vo voľbách. 
Ako náhle sa ozval prvý rečník stojaci 
na stoličke za stolom pred hostincom 
Patráš, už sa hrnuli občania zo všetkých 
strán s rôznymi poznámkami a výkrik-
mi. Nepripustili ho viac k slovu, keďže 
oslovenie: „Milí súdruhovia a súdružky“ 
bolo občanom urážlivé. Celý výjav pozo-
rovali a počúvali za otvoreným oblokom 
hostinca četníci. Zhromaždenie museli 
hneď rozpustiť a agitátor – rečník musel 
odísť cez Dúbravu za doprovodu četníka 
a svojich pár stranníkov z obavy o bez-
pečnosť. Viac sa do našej obce neodvá-
žili agitátori z iných strán, aby neutŕžili 

blamáž a len prebehnúc cez obec rozha-
dzovali z automobilov letáky a noviny. 
Dľa voličského zoznamu bolo zapísa-
ných 579 voličov, z toho 263 mužov 
a 316 žien. Volieb do poslaneckej sne-
movne sa spolu zúčastnilo 548 voličov, 
z toho 247 mužov a 301 žien.
1947 – V našej obci pracujú rôzne spol-
ky: najpočetnejší Spolok salašnícky, 
Pasienkové spoločenstvo, Urbaristi, 
Spolok chovateľov kráv, Spolok svätého 
ruženca.
1966 – Osadenstvo elektrovodu (stavbári 
a montážnici) i miestni obyvatelia vzhľa-
dom na trávenie voľného času – keďže 
žiadneho kultúrneho strediska v dedine 
niet, hodne navštevujú miestne pohostin-
stvo a niektorí sa hojne podívajú na dno 
pohárika. Tržba v pohostinstve za tento 
rok bola 1 120 340 Kčs. Na počet obyva-

teľstva v dedine je to pomerne veľa.
1959 – Na verejnej schôdzi prehovorili 
Ján Oboňa a Bartolomej Hraško. Pou-
kázali na nespokojnosť občanov naku-
pujúcich v obchode u Mizíkov, že je ne-
dostatočná obsluha, lebo obchod vedúci 
neskoro dochádza vlakom a zase včaššie 
odchádza domov. Potrebné je mu zaob-
starať v obci byt. Ďalej stav obchodov, 
hlavne v potravnom družstve Jednota 
nijako nevyhovuje. Uskladňovanie to-
varu po stránke hygienickej nie je dob-
ré, lebo po potravných článkoch behajú 
myši a ich obžierajú, lebo tieto tovary sú 
uskladnené v nevyhovujúcej miestnosti.
1966 – 16. decembra bol do našej obce 

pridelený za miestneho 
farára vdp. dekan Jozef 
Lenárth namiesto deka-
na Alexandra Kriváňa. 
Menovaný k nám prišiel 
z Tŕnia.
1974 – Ku koncu roku 
predstavuje rozostava-
nosť 20 stavieb rodin-
ných domkov. Priebeh 
individuálnej výstavby 
sa o niečo zrýchlil oproti 
minulým rokom. Záujem-
cov o výstavbu by bolo 
viacej, ale ich odrádza 
jednak nedostatok staveb-
ného materiálu, obme-
dzený počet stavebných 
povolení, neposkytova-
nie finančných výhod, 
ktoré dostávajú stavební-

ci v strediskových obciach (je to suma 
8 000 Kčs – príspevok na cenové vyrov-
nanie a 4 000 Kčs – prémia za ukončenie 
stavby v 3-ročnej lehote). Mnoho stav-
bárov si pomáha svojpomocnou výrobou 
škvárobetónových tvárnic, ktoré najčas-
tejšie vyrábajú na priestranstve pri želez-
ničnej trati „Pod kostolom“. V miešačke 
pripravia škvárobetónovú zmes (škvára, 
piesok, cement, voda) a túto rozvážajú na 
fúrikoch k elektrickému vibrátoru, ktorý 
zhutní zmes do formy tvárnice a vyklo-
pí ju na podložku. Postupným posunom 
vibrátora vznikajú celé rady tvárnic, kto-
ré niekoľko dní schnú a po stvrdnutí sa 
ukladajú na hromady pripravené na pou-
žitie. Na stavbu rodinného domku je po-
trebné cca 2 500 ks takýchto tvárnic.

-ks-

Výpisky z obecnej kroniky

Miestny farár vdp. dekan Jozef Lenárth (r. 1977)

história
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Napadnutím prvého snehu sa stáva krajina z pohľadu ľudí, ktorí sledujú dianie 
v prírode vďačnejšou. Na novom, mierne mokrom snehu sa dajú stopy zveri po-
zorovať najlepšie. Hovorí sa, že sa dá čítať ako z učebnice či šlabikára. Jednou 
zo zaujímavých stôp, ktorej nález niekoho poteší no niekoho i nie, je stopa našej 
veľkej mačkovitej šelmy a tou je rys ostrovid. 

Rys je tretím 
najväčším predá-
torom v Európe. 
Jeho silueta je veľ-
mi charakteristic-
ká. Má krátke telo, 
dlhé nohy a veľké 
laby, okrúhlu hlavu 
s krátkym krkom, 
trojuholníkovité 
uši s čiernymi šte-
tinkami a krátky 
chvost s čiernym 
zakončením. Pa-
zúry sú ostré, silné 
a vtiahnuté. Najmä 
pazúry na predných 

labách sú výborným nástrojom na zmocnenie sa koristi. Telo je šedasté s rôznymi od-
tieňmi (hrdzavá, žltastá alebo červenkastá) s tmavými až čiernymi škvrnami. Hmot-
nosť dospelého jedinca sa pohybuje okolo 20 – 30 kg. Tvárová časť lebky je skrátená 
a umožňuje vysokú hryzaciu schopnosť očných zubov, čo využíva pri technike usmr-
covania koristi. 

Historicky sa rys vyskytoval skoro v celej Európe. Následkom aktivít človeka 
(odlesnenie, zníženie početnosti kopytníkov) vymizol z väčšej časti starého konti-
nentu. V posledných desaťročiach sa stavy rysov pozvoľne zvyšujú hlavne z dôvodu 
právnej ochrany a znovuosídlovaním pôvodných areálov aj za pomoci vypúšťania 
odchytených rysov. Populácia rysov v Českej republike pochádza zo slovenských 
hôr. Karpatská populácia, kde patria i naše rysy je najstabilnejšia.

Rys je osamelo žijúca šelma okrem samíc, ktoré vodia tohoročné mláďatá a ok-
rem doby párenia (február, marec). Potravu rysa tvoria hlavne menšie kopytníky, pre-
dovšetkým srnčia zver. Len výnimočne uloví jeleniu, diviačiu či kamzíčiu zver. V lo-
kalitách, kde je kopytníkov nedostatok, loví hlavne zajace, vtáky a hlodavce. Ovce 
a kozy sa stávajú korisťou rysa len zriedka, častejšie však v Škandinávii. Vo väčšine 
oblastí, kde sa veľké šelmy vyskytujú, je rys považovaný za najmenej problematické-
ho predátora. Nie je známy overený prípad napadnutia človeka zdravým rysom. 

V medzibrodskom chotári boli pozorované rysy a jeho pobytové znaky hlavne 
v koridore Bačovská, Kochuľa, Ravenec, Sokol. Ja som zatiaľ nemal šťastie rysa 
pozorovať, aj keď jeho stopy som poznal od útleho veku (oblasť Turne). Z našich 
poľovníkov rysa pozorovali najmä horár Tomáš Vaník od Belkov (Bačovská, Mate-
jovie dolinka, Sokol), Haviar Juraj ml. aj st. Pískalovci (Ravenec, Kochuľa), Michal 
Huťka – Palingáč (Vrch Torysa, Bánik), Ján Sokol – Kajloš (Bánik). Veľmi často 
zvykne vídať rysov aj Július Haviar – Cája, ktorý ovplýva mimoriadnou predstavi-
vosťou nielen, čo sa týka ženského pokolenia, ale aj zveri všeobecne. Lež zvyčajne je 
to len zožltnutá tráva, či preschnutý peň. Údajne ale raz pozoroval rysa na Pažitiach 
a potom našiel i strhnutú srnu. 

V súčasnosti je rys na Slovensku celoročne chránený, jeho stavy kolíšu a preto 
je ťažko odhadnúť jeho početnosť. Existujú aj úvahy o prípadnom povolení limito-
vaného od lovu v prípade priaznivej populačnej dynamiky. Dúfam, že sa mi podarí 
vzhliadnuť túto krásnu šelmu a to prajem každému, koho príroda očaruje svojou ne-
opísateľnou krásou a premenlivosťou. 

Ing. Pavol Kostúr 

z našej prírody

Rys ostrovid

Mláďa rysa ostrovida, Matejovie dolinka, foto: Tomáš Vaník

KiráKar úradoval

Ospravedlňujeme sa 
Marekovi a ondrejovi 
Fodorovcom		
za pozmenenie ich 
priezviska 	
v minulom čísle 
Rakárika v článku 
A znovu medveď. 
Ešte raz sa ospra-
vedlňujeme. 

Nech radosť a šťastie 
vládne u Vás doma, 
Nech z ďaleka obchádza 
Vás nešťastie a smola.
Nech pohoda vládne za 
sviatočným stolom,
Nech láska prevláda nad nemilým slovom.

Veselé Vianoce a šťastný nový rok 2008 
Vám praje 
ZO Slovenského zväzu protifašistických 
bojovníkov v Medzibrode

Vážení spoluobčania, 
tak ako minulý rok, aj teraz sa záujmové 

združenie CHZM v spolupráci s OÚ 
Medzibrod rozhodlo zorganizovať 

zbierku na  
silvestrovský  

ohňostroj. 

Svoje finančné príspevky 
v akýchkoľvek množstvách môžete 

vhadzovať do krabíc, ktoré nájdete 
v miestnych pohostinstvách 
a obchodoch, prípadne ich  

odovzdať na obecnom úrade 
v Medzibrode.

Spoločenské okienko
Narodili sa: 
Parala Samuel, Sanitra Ivan



Rakárik1� história

Dnes prežívame Vianoce inak ako naši starí 
rodičia. S radosťou spomínajú na návštevy 
partií chlapcov a dievčat, ktorí koledami, spe-
vom a vinšami spríjemňovali sviatočné dni. 
Koledníci prichádzali vždy na Štedrý večer, 
Božie narodenie, Starý aj Nový rok.

Na Štedrý večer sa po domoch striedali vinšov-
níci – betlehemci, Traja králi, koledníci s hadom 
a dievčence s pesničkami.
Najmenší chlapci 6 – 8-roční chodili s hadom. 
Bola to drevená doštičková konštrukcia ukonče-
ná haďou hlavou, ktorá sa pohybom rúk posú-
vala dopredu. V hlave boli uložené postavičky 
z Betlehema. Hada (symbol pokušiteľa z raja) 
malému koledníkovi vyrobili rodičia.

Šiel Kristus Pán šiel do raja,
stvoril Evu aj Adama.
Zjedz ty Adam toto jabko,
veď je ono veľmi sladkô.
Keď to jabko okúsili,
Príkaz Boží porušili.
Adamovi dal motyčku
a Eve zas prasličku.
Tu orajte tu kopajte,
tu si chleba vyhľadajte.

* * *

Traja Králi – Gašpar, Melichar a Baltazár chodili 
spievať s točiacou sa hviezdou pripevnenou na 
drevenej palici. Hviezda bola polepená fareb-
ným papierom a do rytmu si búchali štidricami.

Prišli Traja králi od východu,
Klaňali sa tomuto rodu.
Kde je ten kráľ čo sa narodil
Videli sme hviezdu, ktorú nám stvoril
 A tá hviezda znamenala,
Že sa Ježiš Kristus narodil.
My Traja králi ideme k Vám, 
šťastia, zdravia nesieme Vám.
Šťastia, zdravia dlhé letá, 
naša cesta vedie do Betlema.

* * *

Najpočetnejšie skupiny tvorili betlehemci –  
anjel, bača, Fedor, Stacho a starý. Boli to starší, 
10 – 14-roční chlapci, ktorí si Betlehem vyrába-
li sami. Anjelom bol chlapec, ktorý vedel naj-
krajšie spievať. Vchádzal do domu prvý, položil 
betlehem na stôl a spieval: 

Sem, sem kresťania k jasličkám Pána, sem po-
spiechajte, kráľa vítajte.

Postupne prichádzali ostatní chlapci a ukázali, 
ako vedia hrať, tancovať a spievať. Malému Je-
žiškovi v betleheme takto oferovali: 

FEDOR: Ježišku, Ježišku ja ti darujem takú klo-
básu, čo sa do nej štyria valasi opášu.
STACHO: Ježišku, Ježišku ja ti darujem takého 
barana, čo ho nezješ od večera do rána.
BAčA: Ježišku, Ježišku ja ti darujem hrudu syra, 
aby ťa vychovala matka milá.
STARý: Ja tam nejdem, tam sa voľačo hniezdi.
STACHO: No len choj, tam pálenku predávajú.
STARý: Tak idem, idem aspoň si vypijem. Ježiš-
ku, Ježišku ja ti darujem za čiapočku orieškov, 
aby si nepovedal, že som spal s cigánkou pod 
strieškou. 

* * *

Dievčatá sa nedali chlapcom zahanbiť a po 
skupinkách koledovali najskôr po rodine, ale aj 
z domu do domu:

Dnešný deň sa radujme a veselo spievajme 
Ježiškovi malému, v jasliach narodenému. 	
Spi, spi Ježišku, milý synáčku.
Krásna Panna prečistá, porodila nám Krista, 
v jasličky ho vložila, plienkami obložila. 	
Spi, spi Ježišku, milý synáčku.
Matka mu vyspevuje, Svätý Jozef pestuje, 	
spi synáčku premilý, ty kvet krásny spanilý.

Prvej zaspievali gazdinej:

Prišli sme Vám zaspievati, moja milá tetka
upečte mi taký koláč, naprostriedku slivka. 
Ja Vás budem rada mati, 
aj za tetku uznávati, 
moja milá tetka.

Na rad prišiel aj gazda. Ak vedeli, že je darobný, 
takto mu spievali:

Počúvajte novie chýry 
u tých Dubov nekúrili,
boli by si zakúrili, 
ale sú im chlapi hnilí.
Len popod pec vyvaľovať
a haubičky* vytrusovať.

Aj pre slobodnú dievku v dome mali pripravený 
vinš:

Dobrý večer vinšujeme aj Aničky,
aby sa vydala pomaličky.
Aby sa vydala do Michala,
aby nás na svadbu povolala.
 
Šikovní chlapi si vypočuli:

Jožo fujaruj, veď ty vieš kerú,
keď tvoj otec fujaroval 
a žinčicu odvaroval,
preberaj prsty, Ježiška uspi.
Spi Ježiško spi, do hory sa blíž,
Naber dreva suchučkého, ohrej Ježiška malého,
Pannu Máriu, matičku milú.

Poďte chlapci k nám, večeru vám dám.
Po oriešku po jabĺčku, obliekaj sa do kožúšku,
bude zima, mráz aj studený čas.

Pre novomanželov bola pesnička:

Nieto krajších manželov ako Janko so ženou. 
Ona z kúta do kúta a on za ňou hrkúta.

Všetci koledníci sa s výslužkou (koláče, ovocie, 
zopár petákov**) ponáhľali domov, aby celá ro-
dina mohla ísť spolu na polnočnú omšu. Tu chla-
pi skákajúc na jednej nohe obišli oltár, oferovali 
a spievali túto pesničku:

Hop, hop Janko s tvojimi gajdami
zahrajže nám, pôjdeš aj ty s nami.
Zahrajže nám na tú nôtu ako vo hajdúchu 
zaplatím ti, dám ti kozu šutu.

* * *

Na Božie narodenie (25. 12.) by podľa zvyku 
mal do domu vojsť prvý chlap. Aby sa v dome 
dobre vodilo, chlapci chodili oceľovať:

Doniesli sme Vám oceli do motyky, do graci,
aby ste včas ráno vstávali, 
aby sa Vám hrnce, rajnice a misky nebili,
aby Vám z hrnca neodpadlo ucho 
a gazdinej brucho. 

Aj o polnoci na Nový rok sa  spievalo:

Nový rok nám nastal, všetci sa radujme 	
a tomu starému pekne poďakujme.
Po prvé vinšujme pánu tohto domu, 	
aby ho Boh živil v tomto novom roku.
Po druhé vinšujme aj jeho manželke, 	
aby ju Boh živil v tomto novom roku.
Po tretie vinšujme aj jeho milým dietkam, 	
aby ich Boh živil v tomto novom roku.
Po štvrté vinšujme aj tomuto domu, 	
aby ho Boh chránil od blesku a hromu.
	
Na Nový rok ráno sa vinšovalo:

Prajem vám šťastlivý Nový rok,
aby vám odpadol z pece bok a z kozuba trúba,
aby Vám žena zostala hrubá. 

* * *

A ty Jano náš, akože sa máš. 
Na stole haubička a pri nej sklenička, 
po jednej nám dáš.

Je na škodu nás všetkých, že tieto zvyky sa po-
stupne z nášho života vytrácajú a uprednostňuje-
me „televíznu kultúru“.

-ks-
............................................................................
  * haubička - flaštička 
** 1 peták - 10 halierov

Prišli sme Vám zaspievati
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Dej tohto príbehu sa začal odvíjať kedysi v 70. rokoch 
minulého storočia. Jaroslav, syn Imricha a Márie z de-
diny sa učil za zámočníka v Doprastave. Bol pridelený 

k parťákovi, pomerne ešte mladému, ktorý na pohľad vyzeral 
ako neskúsený pracovník. Napajedený, bez chuti do roboty, po-
stával a nadával: „čo ma také ucho môže naučiť?“ V tom par-
ťák, zvyknutý na disciplínu, povedal Jarkovi: „Nefrfloc, zober 
náradie, vyfasuj materiál, dones všetko na pracovisko a ideme 
makať!“ Hneď prvý deň pri robote Jaroslav spoznal, že jeho 
parťák svojmu remeslu rozumie a že aj inak je to férový chlap. 
Štefan, tak sa mladý predák volal, začínajúcemu učňovi navrhol, 
že ak chce, môže s ním na internáte aj bývať. Po čase, keď sa už 
bližšie spoznali, Štefan otvoril Jarkovi svoje srdce a priznal sa, 
že je sirota, vychovaná v detskom domove. Mamička aj otec mu 
umreli veľmi malému. On vlastne doteraz nevie, čo je to rodina 
a rodinný život. I teraz, kým Jarko odchádzal na soboty a nedele 
k svojim rodičom, on ostával na internáte.

Prišli však vianočné sviatky a Jaroslav pozval svojho, teraz 
už obľúbeného parťáka, k svojim rodičom, aby Vianoce strávili 
spolu v jeho rodine. Tam Štefan poznáva pomery, v akých jeho 
priateľ žije, jeho otca, mamu, staršieho brata Juraja i jeho šesť-
ročnú sestričku Lýdiu. Zapáčilo sa mu, ako ho privítali, ako sa 
k nemu správali. Viem, ťažko sa mu od nich po sviatkoch od-
chádzalo.

Šero pohlcovalo postavu pri internátnom okne. Štefan tam 
zamyslený stál a v duchu prežíval ešte raz uplynulé Vianoce. 
Polnočnú omšu, návštevu koledníkov, vítanie Nového roku, cel-
kovú atmosféru jeho pobytu u Jarka. Bolo to čosi nové, krásne, 

čo do teraz nikdy nezažil. Rozhodol sa, že im napíše a za všetko 
sa im poďakuje. A tak písal.

Milá teta a ujo.
Za to, že som tieto Vianoce prežil ako nikdy predtým, Vám zo 

srdca ďakujem. Viete, slovami je to ťažko vyjadriť, čo po náv-
števe u Vás, vo svojom srdci cítim. Vy ste mi nedali najavo, že 
som cudzí človek, ale ste ma privítali ako člena rodiny. Kiežby 
to tak mohlo byť. Vy tetuška, ste sa starali o mňa tak, ako by sa 
určite o mňa postarala moja mama, keby bola žila. Neviete, čo 
by to pre mňa znamenalo, mať svojho otca, mamu, svoj domov. 
Pozdravte Juraja a malú Lýdiu, chcel by som Vás, ak budete i Vy 
súhlasiť, zase niekedy navštíviť. Ešte raz Vám za všetko ďaku-
jem. Štefan

Je noc. Posteľ a v nej dvaja ľudia. „Mária, spíš?“ „Nie, 
rozmýšľam.“ „A nad čím?“ „No vieš Imrich, nad Štefanom. Ne-
môžeme ho takto nechať. Veď sa s Jarkom znášajú ako bratia. Aj 
Jurko si ho obľúbil a Lýdia sa stále vypytuje, kedy Štefan zasa 
príde k nám. Tak čo na to povieš, muž môj?“ 

A tak sa po dohovore celej rodiny Štefan nasťahoval k nim 
natrvalo. Mamičke a oteckovi, tak ich totiž volá, doniesol nád-
hernú kyticu kvetov. Sú jeho rodičia, Juraj, Jarko a Lýdia jeho 
súrodenci. Patrí medzi nich, je ich. A stále i po rokoch tvrdí, že 
prvé vianočné sviatky strávené medzi nimi, boli jeho najkrajšie 
Vianoce v živote.

Marian Haviar

príbeh

Najkrajšie Vianoce v živote

Pozvánka do divadla
Ochotnícke divadlo v Medzibrode má bohatú 

tradíciu. Je potešiteľné, že aj mladí ľudia z našej 
obce majú o túto činnosť záujem. Na ich podnet 
vznikol aj DDS Ši-Ráčik a hneď aj uviedol hru 
Zázračný salaš, s ktorou sa predstavil päťkrát na 
domácom javisku i v okolitých obciach.

OS dospelých prešiel tiež náročnou sezónou. 
Hru Anička z Podlesa sme uviedli celkom dva-
násťkrát s nemalými úspechmi. Najmilšie to bolo 
v Hronci, kde sa na javisku po dlhej klaňačke ob-
javili plyšáky. Tam sme získali aj cenu diváka. 
Posledné predstavenie sme odohrali vo Valaskej 
9. 10. v období, kedy sme už lúskali texty novej 
divadelnej hry od Jána Skalku Kmotrovci. Autor 
dej zakomponoval do dedinského prostredia na 
prelome 19. – 20. storočia, kedy božechráň, aby si 
odoral čo i len jednu brázdu susedovi, nie to ešte 
kmotrovi. Či sa podarí ženám udobriť kmotrov, 
uvidíte v tejto veselohre, ktorú odpremiérujeme na 
tohtoročné vianočné sviatky. Srdečne vás pozývame, milí spo-
luobčania.

Dovoľte mi, aby som touto cestou poďakoval všetkým ma-
lým i veľkým ochotníkom, ktorí si vedia nájsť čas a tak zviditeľ-
ňujú naše divadlo ako aj obec. Poďakovanie patrí aj ich manžel-

kám, manželom, priateľkám, priateľom, lebo bez porozumenia 
rodinného zázemia to jednoducho nejde. 

Prajem im, ale aj Vám milí spoluobčania príjemné vianočné 
sviatky a všetko dobré do nového roku 2008.

 Vedúci DS Jozef Zázrivec 
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Sedím v robote a ako vždy, nuda! Keď tu 
zrazu z pracovnej letargie ma prebudí vyzvá-
ňajúci mobil. Nuž čo, odbehol som od pra-
coviska a zdvihol. Príjemný ženský hlas mi 
oznámil, že si ma vybrali do filmu. Chvíľu som 
ostal ticho, zmohol som sa na jedinú otázku: 
„čo budem hrať?“. Odpoveď bola viac ako 
príjemná. Ženský hlas v telefóne mi oznámil, 
že mladého a krásneho policajta! Razom 
podskočilo moje herecké amatérske srdiečko 
a po ďalších informáciách o filmovačke som 
10 minút iba sedel a pracovne štrajkoval! Po 
šichte som išiel ako ináč na pohárik a nie ho-
cijaký, ale herecký, čiže fernet. Ubehlo ešte 
zopár šícht a prišiel deň D „kostýmová skúš-
ka“. Policajná uniforma mi sadla ako „riť na 
šerbeľ“. V nej sa ukázali moje skvelé krivky 
a atypické držanie tela. Po kostýmovej skúš-
ke som sa zoznámil s celou hereckou elitou. 
A potom prišiel ďalší deň D „nakrúcanie“. 
Po výdatných raňajkách, ktoré pripomínali 
lukulské hody, sme sa s celým štábom presťa-
hovali na pľac, čo v našom prípade zname-
nalo výpadovku z čierneho Balogu na Brez-

no. Pristavil sa pri mne režisér a vysvetlil mi 
scénu, v ktorej budem hrať. Mal som zastaviť 
auto s hlavným hrdinom. Aby to vyzeralo dô-
veryhodne, tak na pľac prišli aj skutoční po-
licajti. Dali mi pištoľ, putá (samozrejme na 
opasok) a plácačku. Názorne mi predviedli, 
ako to oni robia v praxi. Na to mi režisér po-
vedal, aby som si to išiel vyskúšať mimo ka-
mier, že ma potom zavolá. Nuž som sa hneď 
pobral za zákrutu aj s plácačkou. Keď som 
si bol istý, že ma nik nevidí, opakoval som si 
pohyby rúk s plácačkou. Tak ma to zobralo, 
že som sa zahľadel len sám na seba a vôbec 
som nevnímal situáciu okolo cesty. Ako si tak 
manévrujem s plácačkou, zrazu predo mnou 
zastalo čiene nablýskané BMW-éčko. Zostal 
som stáť ako obarený. Z auta vystúpila mla-
dá, sotva dvadsaťročná sexy blondína – oči-
vidne zazobaná! Na otázku, aký priestupok 
spravila, som ostal chvíľu ticho. Nestratil 
som však duchaprítomnosť a povedal som, že 
prekročila povolenú rýchlosť. Na to sa ohra-
dila, že išla iba štyridsiatkou. Ja som však 
tvrdil, že kôli filmovačke je tu povolená len 

Aj zelená je dobrá

Zimné vykurovacie obdobie je sprevádzané zvýšeným nebezpe-
čenstvom vzniku požiarov od samotných systémov vykurovania aj 
od ich nesprávnej obsluhy, o čom nás každoročne presviedča štatis-
tika požiarovosti. Aby sme predchádzali týmto nežiadúcim javom, 
chceme vás stručne informovať o tom, ako im predísť. 

Najčastejšie zisťované nedostatky sú: nevyhovujúci technický 
stav komínov, nesprávna inštalácia a obsluha vykurovacích telies, 
nedovolená manipulácia s otvoreným ohňom a horľavými kvapali-
nami, ponechanie detí bez dozoru, odkladanie žeravého popola na 
nebezpečných miestach do horľavých nádob a pod.

Hasiči nám ponúkajú niekoľko dobrých rád:
• Neprekurujte vykurovacie telesá, neskladujte a nesušte v ich blíz-
kosti horľavé materiály a neponechávajte ich bez dozoru.
• Nepoužívajte na rozkurovanie horľavé kvapali-
ny najmä benzín, petrolej, naftu či denaturo-
vaný lieh.
• Inštaláciu vykurovacích telies zverte 
vždy odborníkom pri plnom rešpektovaní 
pokynov výrobcu.
• Dbajte na to, aby vykurovacie telesá 
– šporáky, pece a pod. boli umiest-
nené na nehorľavej podložke pred-
pismi určených rozmerov a odborne zaústené do komíno-
vých prieduchov.
• Popol z vykurovacích telies vysýpajte zásadne do nehorľavých 
a uzavierateľných nádob.
• V zimnom období najmä na dedine vytvárajú požiarne nebezpe-
čenstvo primitívne drevené udiarne, preto venujte údeniu potrebnú 
pozornosť, aby vašu prácu nezničil požiar.

• Nezabúdajte, že aj vianočný stromček, pôsobiaci neopísateľnú 
radosť najmä deťom, už mnohokrát narušil čaro Vianoc vznikom 
požiaru od zapálených sviečok.
• Dbajte na to, aby neboli ponechané v prevádzke a bez dozoru také 
spotrebiče, ktorých parametre a vyhotovenie vyžadujú trvalý dozor, 
ako napr. tepelné spotrebiče bez automatickej regulácie.
• Dodržujete predpismi stanovené zásady pre skladovanie a použí-
vanie horľavých kvapalín kovových tlakových nádob na propán-
bután, tuhé palivá a iné materiály. 

Len dôsledným dodržiavaním rád a nariadení platných pre 
ochranu pred požiarmi možno predísť možnému vzniku po-
žiarov vo vašich domovoch.

Na zamedzenie týchto závad v zmysle zákona NR SR č. 
314/2001 Z. z. obecný úrad ustanovil preventívne pro-

tipožiarne komisie, ktoré vykonávajú proti-
požiarne preventívne kontroly v obci na 
predchádzanie nebezpečenstva vzniku 
požiarov. Každý občan je povinný do-

držiavať vyhlášku NR SR č. 95/04 
Z. z., ktorá sa zaoberá výstavbou 
a používaním, čistením, kontro-
lou komínov a dymovodov. Tak-

tiež vyhlášku MV SR č. 94/04 Z. z., ktorá 
sa zaoberá technickými požiadavkami na protipožiarnu bezpečnosť 
a používanie stavieb. Porušením týchto právnych noriem sa dopúš-
ťate priestupku, čo môže mať za následok riešenie priestupku na 
obecnom úrade alebo na Okresnom riaditeľstve Hasičského a zá-
chranného zboru v Banskej Bystrici.

Dobrovoľný hasičský zbor v Medzibrode

Nástrahy vykurovacieho obdobia

dvadsiatka. Ona povedala, že takú značku 
nevidela. Bodaj by nie, veď tam žiadna ne-
bola, zahundral som si popod nos, no tvrdil 
som pravý opak. Keď videla, že to bude már-
ne, vytiahla z peňaženky tisícku a povedala, 
že by to chcela bez papiera. V očiach sa mi 
zablyšťalo, raz darmo, uniforma robí svoje. 
S úsmevom som prikývol a načiahol som sa 
po tisícke. Už som ju takmer držal v rukách, 
keď ma zrazu niekto poklepal po pleci. Naz-
lostene som sa otočil a čo nevidím? Režisér 
sa na mňa pozrel a zreval: „čo tu robíš, už 
si mal byť dávno na pľaci! čakáme už len 
na teba!“ Koľká škoda, pomyslel som si. Ako 
rýchlo a ľahko som mohol zarobiť tisícku. 
Sexy blondína len nechápavo krútila hlavou. 
Nevedela čo sa deje. Nuž čo, tisícku som jej 
vrátil a ešte som jej dal vysvetlenie, samoz-
rejme autogram a kde inde ako na jej krásne 
predlaktie. V ten deň som v policajnej uni-
forme exceloval, ale veď to uvidíte na filmo-
vom plátne. Ostatne, keby neprišiel režisér, 
neviem ako by sa to bolo skončilo. Ale ako sa 
hovorí, o mŕtvych a hercoch iba dobre. 

Redy Radko Kabáč
v úlohe policajta v pripravovanom	

 filme Pokoj v duši
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V priebehu minulých 2 mesiacov naplno pokračova-
la IV. liga v stolnom tenise. Odohralo sa 7 kôl, v kto-
rých dosiahli naše družstvá rozdielne výsledky.

A družstvo malo bilanciu 3 výhry a 4 prehry. Väčšinou 
boli prehraté zápasy proti mužstvám z popredia tabuľky 
(Brezno 6:12, Stavbár 7:11, Predajná 3:15), mrzí však 
domáca prehra so Selcami 8:10. Vo všetkých tých-
to stretnutiach chýbala minimálne jedna z kľúčových 
hráčok družstva (M. Huťková, I. Krchňavá), s ktorých 
účasťou šance na úspech v jednotlivých stretnutia ra-
pídne stúpajú.
B družstvo sa po niekoľkých smolných stretnutiach, 
v ktorých sa možno už dalo dosiahnuť na remízu (Ma-
genta 8:10, Selce a Podkonice 7:11), dočkalo prvého 
víťazstva v 10. kole nad Predajnou „B“ v pomere 11:7. 
Hráči veria, že ich toto víťazstvo povzbudí a dodá im 
sebavedomie do ďalších náročných zápasov, hlavne do 
2 nasledujúcich na stoloch COBRY „B“ a Riečky, ktorí 
predstavujú priamych súperov v boji o dolné priečky tabuľky.
Z pohľadu medzibrodských divákov by mohlo byť zaujímavé 
hlavne 2. Medzibrodské derby v tejto sezóne, ktoré sa odohrá už 
12. 1. 2008 o 17.00 v sále kultúrneho domu a týmto stretnutím 

sa otvorí odvetná časť súťaže. Prvý zápas so skončil víťazstvom 
A družstva v pomere 12:6. Bližšie informácie o výsledkoch, vy-
žrebovaní a úspešnosti jednotlivých hráčov nájdete na www.sstz.
sk – stredoslovenský región.

Tabuľka IV. ligy – Banská Bystrica + Brezno
1. Brezno „C“  9 9 0 0 140:22 27
2. Braväcovo  9 8 0 1 124:38 25
3. Predajná „A“  9 8 0 1 115:47 25
4. STAVBÁR „B“  9 8 0 1 102:60 25
5. Medzibrod „A“ 10 6 0 4 101:79 22
6. Selce 10 5 0 5  97:83 20
7. RIALL „B“  9 5 0 4  94:68 19
8. Ľubietová „B“  9 5 0 4 86:76 19
9. MAGENTA  9 4 0 5 87:75 17
10. Podkonice  9 4 0 5 67:95 17
11. Predajná „B“ 10 1 1 8 53:127 13
12. Medzibrod „B“ 10 1 0 9 57:123 12
13. COBRA „B“  9 0 0 9 31:131 9
14 Riečka  9 0 1 8 35:127 8

Víťazstvo 3 body, remíza 2 body, prehra 1 bod, kontumačná prehra – 1 bod.
Riečka má 1 kontumačnú prehru za nedostavenie sa na zápas s odobratím 1 bodu.

Program domácich zápasov:
14.12. 2007 Medzibrod „A“ - Predajná „B“
 5. 1. 2008 Medzibrod „B“ - RIALL „B“
12. 1. 2008 Medzibrod „B“ - Medzibrod „A“
18. 1. 2008 Medzibrod „A“ - RIALL „B“
26. 1. 2008 Medzibrod „B“ - Predajná „A“
 8. 2. 2008 Medzibrod „A“ - Predajná „A“
 9. 2. 2008 Medzibrod „B“ - Podkonice

Program zápasov je len orientačný a bude 
upravený podľa prebiehajúcich akcií v sále 
kultúrneho domu.

-ihu-

MEdiTY
Možno ste už počuli meno Edita Si-
peky. Je to žena, ktorá svojou pev-
nou vôľou a cvičením stratila svoju 
nadváhu. Pre ženy s podobnými ťaž-
kosťami ako mala sama, pripravi-
la cvičebný program zameraný na 
posilňovanie svalových partií ce-
lého tela. Ale koľkí z Vás už počuli 
o MEDITÁCH? Neviete kto to je? Sú 
to predsa naše medzibrodské ženy, 

ktoré sa rozhodli cvičiť podľa Edity. 
Každý utorok a štvrtok večer sa stre-
távajú v telocvični našej ZŠ, aby po-
namáhali svoje telá trochu inak, ako 
len pobehovaním v kuchyni či prácou 
v záhrade. Toto cvičenie je vhodné pre 
všetky vekové a aj váhové kategórie, 
čoho dôkazom je, že v telocvični mo-
žete stretnúť ženy od 30 do 60 rokov. 
Cvičia pre potešenie, pre zdravie, pre 
oddych. Ako samy povedali, naši me-
dzibrodskí chlapi majú v našej dedi-

ne až 5 „stánkov“, kde sa schádzajú 
a márnia čas. Medity svoj čas nemár-
nia, ale ho aktívne využívajú.
Koláčiky, chlebíčky, šalátiky, údenin-
ka a veľa iných dobrôt bude na nás 
čoskoro útočiť zo sviatočných stolov. 
Možno sa to odzrkadlí aj na rastú-
cej váhe, čo málokoho poteší. Preto 
„Cica nežer!“ a príď rozhýbať svoje 
telo spolu s Meditami.

-ks-

Úvodné víťazstvo B družstva
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Na úvod novembra sa predohrávaným kolom jar-
nej časti II. triedy dospelých definitívne ukončila 
jesenná časť futbalových súťaží, v ktorých nás 
reprezentovali aj naše 4 družstvá. Umiestnenia 
našich družstiev po polovici súťaží sú uspokojivé 
a dávajú možnosť zaútočiť na jar na popredné 
pozície v konečnom poradí.

Družstvo dospelých zvládlo domáce zápasy na 
výbornú a nestratilo v nich žiadne body, na druhej 
strane bilancia na súperových ihriskách mohla byť 
aj oveľa lepšia – 4 prehry je dosť veľké číslo a nič 
na tom nemení ani fakt, že to boli všetko stretnutia 
s družstvami do 6. miesta (Baláže 0:3, Harmanec 1:6, 
Strelníky a Staré Hory 0:1). Určitou výhodou môže 
byť skutočnosť, že na jar odohrajú s týmito súpermi 
domáce zápasy a pokiaľ sa im podarí potvrdiť domá-
cu suverenitu, tak bude ešte boj o popredné priečky 
zaujímavý. 9-bodová strata na vedúce Baláže je síce 
dosť veľká, ale vo futbale je možné všetko.

Dorastenci ukončili jeseň na peknom 4. mieste 
so 6-bodovou stratou na vedúce Braväcovo a za pred-
pokladu stabilizácie svojich výkonov a vyhnutia sa 
výbuchom, akým bol napr. zápas s Badínom „B“ 1:4 
sa môžu posúnuť na jar aj na vyššie pozície.

Žiacke družstvo síce obsadilo 8. miesto, ale bo-
dové rozdiely nie sú príliš veľké a treba si uvedomiť 
aj fakt, že v iných družstvách hrá väčšinou viac star-
ších hráčov, ktorí sú potom aj zákonite viac fyzic-
ky vyspelí. Vzrast má v tejto kategórii dosť veľký 
význam a našim hráčom neostáva nič iné, ako chý-
bajúce fyzické dispozície nahrádzať technickou vy-
spelosťou.

Mladší žiaci – prípravka odohrali jesennú časť 
formou 5 turnajov na ihrisku každého tímu formou 
každý s každým. Naše družstvo sa umiestnilo na 
4. mieste len vinou horšieho skóre za Duklou Ban-
ská Bystrica. Začiatky boli ťažké, ale postupne sa to 
zlepšovalo a výsledkom boli výsledky s 2 najlepší-
mi tímami na poslednom turnaji (Slov. Ľupča A 1:0 
a Podbrezová 2:2), ktoré potvrdili opodstatnenosť 
práce s mladými talentmi.

Na záver treba poďakovať hráčom, trénerom, 
funkcionárom, fanúšikom a všetkým ostatným, ktorí 
či už finančne alebo nejakým iným spôsobom prispe-
li k bezproblémovému priebehu jesennej časti našich 
družstiev. 

-ihu-

Futbalisti sa uložili na zimný spánok
Dospelí II. trieda skupina A

 1. Baláže 14 13 0 1 38:6 39

 2. Medzibrod 14 10 0 4 32:18 30

 3. Harmanec 14  9 2 3 45:21 29

 4. Staré Hory 14  6 5 3 23:11 23

 5. Malachov 14  7 2 5 31:25 23

 6. Strelníky 13  5 4 4 27:24 19

 7. Hiadeľ 14  6 1 7 26:26 19

 8. Tajov 14  5 2 7 24:24 17

 9. Dúbravica 14  5 2 7 25:27 17

10. Dukla „C“ 14  4 5 5 22:31 17

11. Podkonice 13  3 3 7 16:24 12

12. Šálková „B“ 14  3 2 9 18:31 11

13. Horné Pršany 14  3 1 10 19:48 10

14. Hronsek 14  3 1 10 21:51 10

Dorast I. trieda
 1. Braväcovo 10 8 2 0 52:10 26
 2. Rakytovce „B“ 10 7 2 1 48:13 23
 3. Hrochoť 10 7 0 3 45:19 21
 4. Medzibrod 10 6 2 2 52:23 20
 5. Kremnička 10 6 1 3 24:30 19
 6. Badín „B“ 10 4 2 4 17:22 14
 7. Telgárt 10 3 3 4 23:28 13
 8. Dúbravica 10 3 2 5 18:30 11
 9. Ľubietová 10 1 1 8 10:40  4
10. Priechod 10 1 1 8 18:66  4
11. Králiky 10 1 0 9 10:36  3

Žiaci I. trieda
1. Podbrezová „C“ 9 9 0 0 44:8 27

2. Savon „B“ 9 5 1 3 28:19 16

3. Kremnička 9 5 0 4 37:12 15

4. Závadka 9 4 2 3 27:16 14

5. Poniky 9 4 1 4 21:21 13

6. Michalová 9 4 0 5 28:31 12

7. Sásová 9 3 1 5 27:34 10

8. Medzibrod 9 3 0 6 21:27  9

9. Králiky 9 3 0 6 20:46  9

10. P. Polhora 9 2 1 6 10:49  7

Mladší žiaci – prípravka
1. Podbrezová 20 17 2  1 100: 6 53

2. Slov. Ľupča „A“ 20 14 1  5  62: 27 43

3. Dukla B. Bystrica 20  7 3 10  37: 32 24

4. Medzibrod 20  7 3 10  25: 43 24

5. Slov. Ľupča „B“ 20  0 1 19  3:114  1
 


